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JeÅ›li zatytuÅ‚owaÅ‚em ten tekst &bdquo;dobre aukcje&rdquo; (ale bez okreÅ›lenia &bdquo;bardzo
dobre&rdquo;), to mam na myÅ›li przede wszystkim koÅ„cowy efekt finansowy obu aukcji. Chodzi
oczywiÅ›cie o Pride of Poland 2019, ale takÅ¼e Summer Arabian Horse Sale 2019. GÅ‚ówna aukcja
przyniosÅ‚a 1 396 tys. euro, zaÅ› letnia &ndash; 328 tys. euro, w sumie 1 724 000 euro. Å•Ä…cznie
jest to prawie 7 mln zÅ‚.

Minister Jan Krzysztof Ardanowski, choÄ‡ powoÅ‚aÅ‚ do rady ds. hodowli AnnÄ™
StojanowskÄ… oraz Jerzego BiaÅ‚oboka, to na gÅ‚ównodowodzÄ…cego tegorocznÄ… caÅ‚Ä…
imprezÄ™ (takÅ¼e narodowym czempionatem) wybraÅ‚ nie wiedzieÄ‡ czemu prezesa Polskiego
Klubu WyÅ›cigów Konnych Tomasza Chalimoniuka. A ten podejmujÄ…c siÄ™ zadania z dziedziny,
w której nie jest fachowcem i nie ma doÅ›wiadczenia, nie oparÅ‚ siÄ™ na wspomnianej dwójce, a na
wÅ‚oskim handlarzu Simone Leo. Przypominam o tym, bo miaÅ‚o to wpÅ‚yw na niektóre
&bdquo;ale&rdquo;, do czego niebawem przejdÄ™. NapisaÅ‚em jakiÅ› czas temu tekst pt.
&bdquo;Walenie w Jurgiela, czyli sukces za wszelkÄ… cenÄ™&rdquo;. I wyniki aukcji to
potwierdziÅ‚y. Media rzÄ…dowe odtrÄ…biÅ‚y sukces, ale nawet ja muszÄ™ przyznaÄ‡, Å¼e
Tomasz Chalimoniuk zrealizowaÅ‚ cel postawiony mu przez ministra. Jakim kosztem, to juÅ¼ inna
sprawa, ale dla ministra, dla PiS, dla rzÄ…dzÄ…cych i dla opinii publicznej liczy siÄ™ przede
wszystkim koÅ„cowy efekt finansowy. A ten jest dobry. GÅ‚ównodowodzÄ…cego trzeba pochwaliÄ‡
za cztery rzeczy, które walnie siÄ™ przyczyniÅ‚y do owego sukcesu. Po pierwsze, chodzi o
zapowiedÅº, Å¼e koÅ„ wystawiony na licytacjÄ™, jeÅ›li nie znajdzie nabywcy podczas tejÅ¼e, nie
bÄ™dzie potem przez rok mógÅ‚ byÄ‡ sprzedany, po cichu ze stajni. PodjÄ™cie takiej decyzji i jej
powtarzanie na kaÅ¼dym kroku byÅ‚o bardzo dobrym posuniÄ™ciem. Po drugie Tomasz
Chalimoniuk dotrzymaÅ‚ &ndash; jak siÄ™ zdaje &ndash; sÅ‚owa co do wysokich cen minimalnych.
OczywiÅ›cie ich nie znaÅ‚em i nie znam nadal, ale sÄ…dzÄ™ tak choÄ‡by z tego, Å¼e wspaniaÅ‚a
janowska Adelita nie zostaÅ‚a sprzedana, choÄ‡ jej licytacja doszÅ‚a do poziomu 140 tys. euro.
Przypuszczam, Å¼e jej cena minimalna oscylowaÅ‚a w granicach 200-250 tys. euro (a moÅ¼e 300
tys.?). A janowska Adelita i michaÅ‚owska Galerida to byÅ‚y dwie najwiÄ™ksze gwiazdy tej aukcji. 
Galerida zostaÅ‚a sprzedana za najwyÅ¼szÄ… na tej aukcji cenÄ™ 400 tys. euro, ale chÄ™tny do
zapÅ‚acenie porównywalnej ceny za AdelitÄ™ siÄ™ nie znalazÅ‚. Dla wyniku finansowego
janowskiej stadniny, która ma nóÅ¼ na gardle, to byÅ‚o oczywiÅ›cie niekorzystne, ale dla polskiej
hodowli jako takiej i dla przyszÅ‚oÅ›ci janowskiej stadniny, moÅ¼e to i lepiej. Adelita powinna
dostaÄ‡ szansÄ™ na to, aby pozostawiÄ‡ w stadzie nastÄ™pczyniÄ™ (na razie urodziÅ‚a jednego
ogierka), a dany jej czas naleÅ¼aÅ‚oby wykorzystaÄ‡ takÅ¼e na to, aby jÄ… lepiej wypromowaÄ‡.
A jak osiÄ…gnie duÅ¼e sukcesy na prestiÅ¼owych pokazach, a na to ma wielki potencjaÅ‚, to
zawsze jÄ… jeszcze bÄ™dzie moÅ¼na wystawiÄ‡ jako najwiÄ™kszÄ… gwiazdÄ™ aukcji za kilka
lat i sprzedaÄ‡ za wielkie pieniÄ…dze. TakÅ¼e to, jak wyglÄ…daÅ‚ kontakt miÄ™dzy aukcjonerem
a organizatorami aukcji, pokazuje, Å¼e gÅ‚ównodowodzÄ…cy, czyli pan Chalimoniuk, byÅ‚
najwaÅ¼niejszy. SiedziaÅ‚ przy stole ulokowanym tuÅ¼ obok podestu aukcjonera w towarzystwie
prezesów stadnin (bÄ…dÅº hodowców prywatnych, kiedy byÅ‚y licytowane ich konie), ale to on
przed licytacjÄ… kaÅ¼dego konia wstawaÅ‚, podchodziÅ‚ do aukcjonera i przekazywaÅ‚ mu
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kopertÄ™, w której byÅ‚a cena minimalna. WyglÄ…da na to, Å¼e aukcjoner tych cen wczeÅ›niej nie
znaÅ‚. Na pewno znali je wÅ‚aÅ›ciciele koni, czyli hodowcy prywatni i prezesi stadnin, ale ich rola
ograniczaÅ‚a siÄ™ do krÄ™cenia gÅ‚owÄ…, bÄ…dÅº w geÅ›cie przeczÄ…cym, bÄ…dÅº
potwierdzajÄ…cym, Å¼e cenÄ™ minimalnÄ… aukcjoner moÅ¼e obniÅ¼yÄ‡ w sytuacjach, kiedy
osiÄ…gaÅ‚a ona jakiÅ› puÅ‚ap, a dalszych postÄ…pieÅ„ nie byÅ‚o. Simone Leo przy stoliku
decydentów nie siedziaÅ‚. Nie zauwaÅ¼yÅ‚em, aby podczas aukcji pan Chalimoniuk szukaÅ‚
kontaktu z wÅ‚oskim poÅ›rednikiem. Odwrotnie, to Simone Leo raz czy dwa podszedÅ‚ do stolika
decydentów, a z mowy ciaÅ‚a moÅ¼na byÅ‚o wywnioskowaÄ‡, Å¼e jest czymÅ› wzburzony. JeÅ›li
coÅ› poszÅ‚o nie po jego myÅ›li, to moÅ¼na siÄ™ z tego tylko cieszyÄ‡, bo to oznacza, Å¼e jak
coÅ› byÅ‚o niekorzystne dla niego (bÄ…dÅº jego klienta), to byÅ‚o na pewno korzystne dla polskiej
hodowli. A takim niekorzystnym dla Simone Leo faktem byÅ‚ zapewne przebieg licytacji Galeridy.
Wszyscy siedzÄ…cy gÅ‚Ä™biej w branÅ¼y &bdquo;arabskiej&rdquo; wiedzÄ…, Å¼e za czasów,
kiedy MichaÅ‚owem zarzÄ…dzaÅ‚ duet Maciej Grzechnik &ndash; Hanna Sztuka, stworzyli oni
zgrany trójkÄ…t z Simone Leo oraz Raphaelem Curtim z Privilege Arabians. To do jego oÅ›rodka w
Belgii trafiÅ‚y Emandoria, Galerida, Pustynia Kahila czy ogierek Ermitage. TrafiaÅ‚y bez umów, co
teraz bada prokuratura. WyglÄ…da na to, Å¼e Curti i Leo mieli w planach nabycie Galeridy, ale
szyki im popsuÅ‚a Hilke de Bruycker, menedÅ¼erka stadniny Al Thumama z Kataru. Kiedy
podniosÅ‚a numerek (22) na poziomie 300 tys. euro, miny im zrzedÅ‚y, bo zdali sobie sprawÄ™,
Å¼e nie uda im siÄ™ zrealizowaÄ‡ swojego celu, czyli kupiÄ‡ GaleridÄ™ za dwieÅ›cie ileÅ›
tysiÄ™cy euro. I choÄ‡ Curti próbowaÅ‚ jeszcze walczyÄ‡, to niebawem wymiÄ™kÅ‚. Ale wróÄ‡my
do Tomasza Chalimoniuka. KolejnÄ… sprawÄ…, za którÄ… trzeba go pochwaliÄ‡, to fakt, Å¼e
&ndash; w przeciwieÅ„stwie do wspomnianego duetu M.G i H.Sz. z MichaÅ‚owa, którzy chcieli
poprzedniÄ… aukcjÄ™ ukryÄ‡ przed czÄ™Å›ciÄ… mediów, czy SÅ‚awomira Pietrzaka, który
chciaÅ‚ z janowskiej stadniny zrobiÄ‡ zamkniÄ™tÄ… twierdzÄ™, staraÅ‚ siÄ™, aby wszystko byÅ‚o
jawne. Przede wszystkim wszystkie media miaÅ‚y swobodny wstÄ™p na czempionat i na aukcjÄ™.
Co prawda dziwne byÅ‚o to, Å¼e osoby ze statusem VIP nie mogÅ‚y wejÅ›Ä‡ do strefy dla mediów,
ale to juÅ¼ drugorzÄ™dny szczegóÅ‚. No i czwarta i ostatnia pochwaÅ‚a. Pan Chalimoniuk jest
czÅ‚owiekiem, który nie obraÅ¼a siÄ™ kiedy siÄ™ go krytykuje. MówiÄ™ to z wÅ‚asnego
doÅ›wiadczenia, bo choÄ‡ pisaÅ‚em o nim krytycznie (i jeszcze bÄ™dÄ™), to nie przyjmuje postawy
obraÅ¼onej primadonny, ale nadal jest otwarty na rozmowÄ™, na wymianÄ™ poglÄ…dów, co
zapewne pomaga mu unikaÄ‡ bÅ‚Ä™dów, bÄ…dÅº je naprawiaÄ‡.Ale, ale, ale&hellip;Czas na
wÄ…tpliwoÅ›ci, na kilka Å‚yÅ¼ek dziegciu do beczki miodu.Ale nr 1Jak napisaÅ‚em, wynik
finansowy aukcji byÅ‚ dobry. Jednak trzeba sobie zdaÄ‡ sprawÄ™, Å¼e przy takim &ndash;
niespotykanym nigdy wczeÅ›niej - nagromadzeniu wielkiej klasy klaczy w czasach
przedjurgielowych, czyli za czasów Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka Treli, za te same klacze
uzyskaÅ‚oby siÄ™ zapewne nie 1,4 mln, a blisko 3 mln euro. Ale nr 2ChoÄ‡ efekty finansowe aukcji
byÅ‚y dobre, nie zapominajmy, owoce czyjej pracy hodowlanej siÄ™ do tego przyczyniÅ‚y. To konie
wyhodowane przez Jerzego BiaÅ‚oboka i Marka TrelÄ™, choÄ‡ juÅ¼ nie przez nich przygotowane i
sprzedawane, przyczyniÅ‚y siÄ™ do tego, Å¼e minister mógÅ‚ odtrÄ…biÄ‡ sukces polskiej hodowli.
Ale Panie Ministrze, za tym sukcesem stojÄ… konkretni ludzi, nie tylko obecnie rzÄ…dzÄ…cy
stadninami, nie tylko wyznaczony przez pana Tomasz Chalimoniuk, ale przede wszystkim ci, których
Pana poprzednik tak podle potraktowaÅ‚.Ale nr 3Poczekajmy z koÅ„cowymi zachwytami nad
efektami finansowymi do czasu, kiedy wszystkie klacze zostanÄ… odebrane, czyli zapÅ‚acone. Co
prawda nie ma podstaw, by po takich osobach z branÅ¼y, jak Hilke de Bruycker, Christine Jamar
czy Frank Spönle, spodziewaÄ‡ siÄ™, Å¼e nie odbiorÄ… (zapÅ‚acÄ…) wylicytowanych klaczy, ale
w jednym przypadku takie podejrzenie jest uzasadnione. Chodzi o janowskÄ… AnawerÄ™. OtóÅ¼
kupiÅ‚ jÄ… rumuÅ„ski klient narajony przez Mateuszka-kÅ‚amczuszka. Przypomnijmy, Å¼e ten
sam (?) klient z tym samym doradcÄ…, &bdquo;kupili&rdquo; AnawerÄ™ w 2017 roku za 110 tys.
euro. PoniewaÅ¼ jednak pieniÄ…dze za klacz nie wpÅ‚ynÄ™Å‚y na konto stadniny, klacz
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pozostaÅ‚a w stadzie. Tym razem rumuÅ„ski kupiec wylicytowaÅ‚ jÄ… za poÅ‚owÄ™ ówczesnej
ceny &ndash; za 57 tys. euro. To Å›wietnie ilustruje, jak bardzo &bdquo;dobra zmiana&rdquo;
przyczyniÅ‚a siÄ™ do pogorszenia prestiÅ¼u Pride of Poland, jak wiele zÅ‚ego polskiej hodowli
wyrzÄ…dziÅ‚ byÅ‚y czÅ‚onek zarzÄ…du janowskiej stadniny, protegowany byÅ‚ego prezesa ANR, 
Waldemara HumiÄ™ckiego. Przy okazji, w obu przypadkach licytacjÄ™ z rumuÅ„skim kupcem
przegrywaÅ‚a Nina Szuszkieviczowa, czeska bizneswomen, osoba wielce przyjazna dla polskiej
hodowli koni. Za pierwszym razem dawaÅ‚a za AnawerÄ™ 100 tys. euro, czyli de facto tyle straciÅ‚a
janowska stadnina za sprawÄ… kogoÅ›, kogo na aukcjÄ™ przyprowadziÅ‚
Mateuszek-kÅ‚amczuszek. W tym roku ponownie z nim przegraÅ‚a. DawaÅ‚a za AnawerÄ™ 58 tys.
euro, a klacz zostaÅ‚a sprzedana do Rumunii za 57 tys. Jak to moÅ¼liwe? Na facebooku
znalazÅ‚em wpis kogoÅ›, kto potraktowaÅ‚ ten przypadek za kolejny przekrÄ™t, podobny do tych,
jakie miaÅ‚y miejsce w poprzednich latach, a zwÅ‚aszcza w 2016 roku. OtóÅ¼ tym razem tak nie
byÅ‚o i w tym konkretnym przypadku muszÄ™ wziÄ…Ä‡ w obronÄ™ aukcjonera. Jako osoba, która
znaÅ‚a cenÄ™ minimalnÄ… na AnawerÄ™, kiedy licytacja byÅ‚a gdzieÅ› na poziomie 40 tys. euro i
wlokÅ‚a siÄ™ niemiÅ‚osiernie, aukcjoner nie chciaÅ‚ siÄ™ zgodziÄ‡, aby kolejne postÄ…pienia
oferowaÄ‡ jedynie o tysiÄ…c euro. ZapowiedziaÅ‚, Å¼e to musi byÄ‡ co najmniej 2 tysiÄ…ce euro.
I do tej dyspozycji licytujÄ…cy siÄ™ dostosowali. Kiedy wiÄ™c rumuÅ„ski kupiec doszedÅ‚ do
poziomu 57 tysiÄ™cy, a licytujÄ…ca dla Czeszki osoba zaproponowaÅ‚a 58 tysiÄ™cy, aukcjoner
siÄ™ nie zgodziÅ‚. ChciaÅ‚, aby to byÅ‚o 59 tysiÄ™cy. Czeszka siÄ™ obraziÅ‚a i przestaÅ‚a
licytowaÄ‡. RozmawiaÅ‚em potem z owÄ… reprezentujÄ…cÄ… CzeszkÄ™ osobÄ… z Polski (nie
jestem upowaÅ¼niony podawaÄ‡ kto to byÅ‚, stÄ…d ta anonimowoÅ›Ä‡), która mnie
przekonywaÅ‚a, Å¼e aukcjoner popeÅ‚niÅ‚ bÅ‚Ä…d, i jakby poszÅ‚a z tym do sÄ…du, to by
wygraÅ‚a. Na dowód pokazaÅ‚a mi wpis w regulaminie aukcji, gdzie jest napisane, Å¼e: Minimalna
kwota postÄ…pienia wynosi 1000 euro dla aukcji Pride of Poland oraz 500 euro dla aukcji Summer
Sale. Ja rozumiem to tak, Å¼e na Pride of Poland aukcjoner nie moÅ¼e przyjmowaÄ‡ postÄ…pieÅ„
niÅ¼szych niÅ¼ 1000 euro, np. 500 euro. MoÅ¼e zaÅ› proponowaÄ‡ wyÅ¼sze, co potwierdzaÅ‚by
kolejny fragment tego samego punktu regulaminu, kiedy jest mowa, Å¼e: &hellip;jednak pozostawia
siÄ™ organizatorowi prawo zmiany kwoty postÄ…pienia w trakcie aukcji przez aukcjonera. W
kaÅ¼dym razie, kiedy cena minimalna na konia oscyluje wokóÅ‚ np. 50 tysiÄ™cy euro, zaczynanie
licytacji od 10 tys., a nastÄ™pnie przyjmowania postÄ…pieÅ„ po 1000 euro, byÅ‚oby bez sensu.
Niepotrzebnie wydÅ‚uÅ¼aÅ‚oby licytacjÄ™, czyniÄ…c jÄ… nudnÄ…. ZrozumiaÅ‚e wiÄ™c, Å¼e
aukcjoner &ndash; znajÄ…cy cenÄ™ minimalnÄ… - ma prawo proponowaÄ‡ postÄ…pienia
najpierw po 5000, a dopiero potem, w miarÄ™ zbliÅ¼ania siÄ™ do ceny minimalnej &ndash; np. po
2000 euro, czy ostatecznie po 1000 euro. JeÅ›li jednak zapowiada, Å¼e trzeba podnosiÄ‡ cenÄ™
co najmniej o 2000 i jedni klienci siÄ™ na to zgadzajÄ…, to nie moÅ¼na innym pozwalaÄ‡ na
odstÄ™pstwo od tego.Ale nr 4W mediach moÅ¼na byÅ‚o znaleÅºÄ‡ informacjÄ™, Å¼e lot nr 1,
czyli zarodek od klaczy Pustynia Kahila (po og. RFI Farid) zostaÅ‚ wycofany z aukcji. Owo
&bdquo;wycofanie&rdquo; &ndash; to eufemizm. KtoÅ› inny znalazÅ‚, Å¼e staÅ‚o siÄ™ tak z
powodu wyÅºrebienia siÄ™ klaczy i nie mógÅ‚ tego zrozumieÄ‡. A sprawa jest prosta. CzyjaÅ›
niekompetencja sprawiÅ‚a, Å¼e klacz surogatka, noszÄ…ca ciÄ…Å¼Ä™ z owym zarodkiem,
urodziÅ‚a ogierka jakiÅ› czas przed aukcjÄ…. WiÄ™c zarodka nie moÅ¼na byÅ‚o sprzedawaÄ‡, bo
juÅ¼ siÄ™ przemieniÅ‚ w Åºrebaka. Ot i caÅ‚a tajemnica. SwojÄ… drogÄ… nie wiedzieÄ‡, Å¼e
ciÄ…Å¼a u klaczy trwa 11 miesiÄ™cy! KtoÅ› tu siÄ™ nie popisaÅ‚.Ale nr 5UsÅ‚yszaÅ‚em wiele
pozytywnych opinii o aukcjonerze, a byÅ‚ nim Frederick De Backer (chyba z Belgii) oraz o spikerze
(na narodowym pokazie) oraz wspóÅ‚aukcjonerze Eriku Blaaku (chyba z Holandii). Ja siÄ™ do tych
gÅ‚osów zachwytu nie przyÅ‚Ä…czÄ™. Aukcjoner irytowaÅ‚ mnie dziwnÄ… manierÄ…. OtóÅ¼, jak
pamiÄ™tam z czasów, kiedy licytacjÄ™ prowadziÅ‚ Marek Grzybowski, to byÅ‚o tak,
przykÅ‚adowo: Mam 10 tysiÄ™cy, czekam na 15. I potem nastÄ™powaÅ‚a seria powtórzeÅ„, ale
tylko tej sumy, jakiej aukcjoner wypatrywaÅ‚. A tymczasem De Backer robiÅ‚ to dokÅ‚adnie
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odwrotnie: 10 razy powtarzaÅ‚, jakÄ… sumÄ™ juÅ¼ ma, a tylko raz &ndash; czego teraz wypatruje.
To dziwne odwrócenie proporcji miÄ™dzy tym, co juÅ¼ jest na stole (mniej waÅ¼ne), a tym, czego
siÄ™ oczekuje (waÅ¼niejsze), nie jest szczytem profesjonalizmu.  Poza tym gÅ‚ównie na
aukcjonerze spoczywaÅ‚a odpowiedzialnoÅ›Ä‡, aby aukcja miaÅ‚a tempo. I z tym sobie nie
poradziÅ‚ &ndash; licytowanie 20 pozycji z katalogu trwaÅ‚o blisko 4 godziny! Momentami
myÅ›laÅ‚em, Å¼e umrÄ™ z nudów. Nawiasem mówiÄ…c aukcja rozpoczÄ™Å‚a siÄ™ z godzinnym
opóÅºnieniem, bo zrobiÅ‚ siÄ™ niezrozumiaÅ‚y dla mnie wielki korek przy wpuszczaniu do hali.
OkazaÅ‚o siÄ™, Å¼e wszyscy, choÄ‡ juÅ¼ raz policzeni, zaobrÄ…czkowani, zaopatrzeni w
identyfikatory, muszÄ… siÄ™ jeszcze raz rejestrowaÄ‡.  CoÅ› tu poszÅ‚o nie tak. Z kolei Erik Blaak
byÅ‚ bardzo aktywny, moim zdaniem nawet za bardzo, ale trzeba przyznaÄ‡, Å¼e ciÄ…gle staraÅ‚
siÄ™ podgrzaÄ‡ atmosferÄ™. Tylko widok faceta, który zdjÄ…Å‚ marynarkÄ™ (w hali byÅ‚o
gorÄ…co), któremu wielki brzuch wylewa siÄ™ ze spodni podtrzymywanych na szelkach, w koszuli
lepiÄ…cej siÄ™ od potu, raziÅ‚ moje poczucie estetyki.A co do jego hiperaktywnoÅ›ci. Zastanawiam
siÄ™, po co byÅ‚o trzech innych ringmasterów, skoro Erik natychmiast zjawiaÅ‚ siÄ™ przy kaÅ¼dym
kupcu, który siÄ™ zastanawiaÅ‚ nad przebiciem oferty poprzedniego kupujÄ…cego. BiegaÅ‚
nieustanie z jednej strony na drugÄ… i spychaÅ‚ w cieÅ„ rigmastera z danej sekcji. Ostatecznie
czÄ™sto mieliÅ›my taki oto widok &ndash; dwóch facetów jednoczeÅ›nie molestuje jakiegoÅ› kupca,
aby siÄ™ zdecydowaÅ‚ na kolejny &bdquo;bid&rdquo;. Mnie to raziÅ‚o. Przy kupowaniu dzieÅ‚
sztuki, a do takiej kategorii moÅ¼na zaliczyÄ‡ konie arabskie, powinno byÄ‡ wiÄ™cej elegancji i
dyskrecji. A gdyby aukcjoner wymagaÅ‚, aby licytujÄ…cy podnosili wysoko bardzo duÅ¼e i
wyraÅºne numery, jakie otrzymali po wpÅ‚aceniu wadium, to przy tak maÅ‚ej powierzchni i przy takim
usytuowaniu podestu aukcjonera, ringmasterzy w ogóle nie byliby potrzebni. Wszystko byÅ‚oby
widaÄ‡ jak na dÅ‚oni. No moÅ¼e w jednym byli potrzebni. W hali byÅ‚ bardzo sÅ‚aby sygnaÅ‚
telefonii komórkowej, a poniewaÅ¼ konie kupowali gÅ‚ównie trenerzy w  imieniu swoich klientów,
musieli siÄ™ ciÄ…gle z nimi kontaktowaÄ‡ telefonicznie. A poniewaÅ¼ zasiÄ™g i sÅ‚yszalnoÅ›Ä‡
(przy muzyce i haÅ‚asie) byÅ‚y bardzo sÅ‚abe, to wszystko wydÅ‚uÅ¼aÅ‚o aukcjÄ™. A ringmasterzy
ciÄ…gle musieli pokazywaÄ‡ aukcjonerowi, aby poczekaÅ‚, bo &bdquo;jego&rdquo; klient wÅ‚aÅ›nie
próbuje siÄ™ skontaktowaÄ‡ telefonicznie ze swoim zwierzchnikiem.Ale nr 6Aukcja i narodowy
pokaz to widowisko. Jak siÄ™ na widowisko sprzedaje bilety, to trzeba zadbaÄ‡ o widzów.
PoniewaÅ¼ przyjechaÅ‚em do Janowa Podlaskiego z Å¼onÄ…, która nie jest dziennikarzem jak ja,
kupiÅ‚em dla niej karnet na caÅ‚oÅ›Ä‡. Za 120 zÅ‚. Podczas narodowego pokazu publicznoÅ›Ä‡
mogÅ‚a sÅ‚yszeÄ‡ obok angielskojÄ™zycznego spikera, takÅ¼e polskiego. TÄ™ funkcjÄ™ peÅ‚niÅ‚
Mariusz Rytel, rzecznik prasowy KOWR. Nawiasem mówiÄ…c ma bardzo dobry timbr gÅ‚osu i
przyjemnie siÄ™ go sÅ‚uchaÅ‚o. A to, Å¼e w wielu momentach nie byÅ‚ w stanie powiedzieÄ‡ tego,
co byÅ›my chcieli usÅ‚yszeÄ‡, to juÅ¼ nie jego wina, bo nie jest z branÅ¼y. Mnie np. choÄ‡ nie
jestem fachowcem, a jedynie jako tako obeznanym z tÄ… branÅ¼Ä…, zabrakÅ‚o istotnych
informacji w dwóch momentach, podczas wrÄ™czanie nagród specjalnych.  NagrodÄ™ WAHO
otrzymaÅ‚a janowska klacz PÄ™tla. To taka nagroda za &bdquo;caÅ‚oksztaÅ‚t&rdquo;, na który
siÄ™ skÅ‚ada wiele elementów. Gdyby spikerem byÅ‚a np. Anna Stojanowska (a w dawniejszych
czasach Izabella Pawelec-Zawadzka), to w takim momencie popÅ‚ynÄ™Å‚a by z gÅ‚oÅ›ników
opowieÅ›Ä‡ o rodowodzie PÄ™tli, o jej sukcesach na pokazach, o jej potomstwie i jego sukcesach.
A tak padÅ‚a tylko sucha informacja, Å¼e to wÅ‚aÅ›nie PÄ™tla tÄ™ nagrodÄ™ dostaÅ‚a, ale za co,
tego siÄ™ nie dowiedzieliÅ›my. Drugi moment miaÅ‚ miejsce, kiedy byÅ‚a wrÄ™czana nagroda dla
konia o najlepszym ruchu. Dla mnie byÅ‚ nim zdecydowanie ogier Pomian. Jednak trzy
&bdquo;20&rdquo; za ruch w swojej klasie dostaÅ‚a takÅ¼e El Bellisima. WyobraÅ¼aÅ‚em sobie,
Å¼e teraz oba te konie wyjdÄ… na ring i sÄ™dziowie dokonajÄ… bezpoÅ›redniego porównania,
które zapewne wypadÅ‚oby na korzyÅ›Ä‡ Pomiana. ByÅ‚em wiÄ™c rozczarowany, Å¼e ktoÅ›
zdecydowaÅ‚ inaczej. Ale waÅ¼niejsze, Å¼e chciaÅ‚bym wiedzieÄ‡, co w takich sytuacjach
decyduje o wyborze. Ale siÄ™ nie dowiedziaÅ‚em i publicznoÅ›Ä‡ teÅ¼. Najgorsze &ndash; z
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punktu widzenia polskich widzów &ndash; miaÅ‚o miejsce podczas aukcji. Nie skorzystaÅ‚em z
sektora wyznaczonego dla mediów, tylko usiadÅ‚em wraz z Å¼onÄ… na widowni. Jak juÅ¼
przedarliÅ›my siÄ™ przez zasieki kolejnej rejestracji, o miejsca na trybunach byÅ‚o juÅ¼
ciÄ™Å¼ko. Ale jakoÅ› siÄ™ udaÅ‚o. Jednak po godzinie trybuny zaczÄ™Å‚y siÄ™ przerzedzaÄ‡, a
po dwóch godzinach juÅ¼ chyba poÅ‚owa miejsc byÅ‚a wolna. Dlaczego?KoÅ‚o mnie siedziaÅ‚
mÄ™Å¼czyzna, który mnie co chwila pytaÅ‚, to ile teraz dajÄ… za tÄ™ klacz, za ile w koÅ„cu
zostaÅ‚a sprzedana i gdzie? Po prostu nie znaÅ‚ jÄ™zyka angielskiego, a brak polskiego
komentarza podczas gÅ‚ównej aukcji, byÅ‚ wielkim niedopatrzeniem. Jak siÄ™ bierze pieniÄ…dze
za bilety na widowisko, to ma siÄ™ obowiÄ…zki wobec widzów. Tego podstawowego obowiÄ…zku,
dostarczenia widzom najwaÅ¼niejszych informacji, organizator nie dopeÅ‚niÅ‚. I to jest powaÅ¼ny
grzech. StaraÅ‚em siÄ™ mojemu sÄ…siadowi przekazywaÄ‡ to, co sam wiedziaÅ‚em i
sÅ‚yszaÅ‚em. Ale jednej informacji nie byÅ‚em w stanie mu dostarczyÄ‡ &ndash; gdzie zostaÅ‚a
sprzedana klacz. Bo tej informacji po prostu w ogóle nie byÅ‚o. To kolejne powaÅ¼nie
niedopatrzenie. ZÅ‚amanie standardów aukcyjnych, których przestrzegaÅ‚ Polish Prestige i Marek
Grzybowski, a potem Barbara Mazur z firmy Polturf. Nawet jak gÅ‚ównym aukcjonerem byÅ‚ ktoÅ› z
Irlandii czy Anglii bÄ…dÅº USA, to polski spiker zawsze te podstawowe informacje, za ile ostatecznie
dany koÅ„ zostaÅ‚ sprzedany i gdzie &ndash; podawaÅ‚. Na szczÄ™Å›cie tegoroczni organizatorzy,
bo to dotyczy nie tylko pana Chalimoniuka, sÄ… otwarci na uwagi. Po aukcji podszedÅ‚em do
rzecznika prasowego KOWR i mu przekazaÅ‚em swoje krytyczne uwagi. I nastÄ™pnego dnia,
podczas aukcji letniej, Mariusz Rytel staÅ‚ siÄ™ waÅ¼nym, juÅ¼ szóstym czÅ‚onkiem ekipy
obsÅ‚ugujÄ…cej aukcjÄ™. ChodziÅ‚ z mikrofonem w rÄ™ku i co jakiÅ› czas po polsku mówiÅ‚, jaka
jest sytuacja, a po tym, jak aukcjoner przybijaÅ‚ mÅ‚otkiem ostatecznÄ… cenÄ™, szedÅ‚ do danego
kupca i za chwilÄ™ juÅ¼ dostawaliÅ›my informacjÄ™, do jakiego kraju koÅ„ zostaÅ‚ sprzedany.  
Dopiero wiÄ™c letnia aukcja wyglÄ…daÅ‚a tak, jak powinna wyglÄ…daÄ‡ teÅ¼ ta waÅ¼niejsza. No
ale lepiej póÅºno niÅ¼ wcale. Tym niemniej apelujÄ™ do Tomasza Chalimoniuka, aby odrobiÅ‚ to
zaniedbanie i sprawiÅ‚, Å¼eby pojawiÅ‚ siÄ™ oficjalny komunikat, do jakich krajów zostaÅ‚y
sprzedane konie podczas Pride of Poland. To siÄ™ naleÅ¼y widzom i miÅ‚oÅ›nikom koni arabskich
w Polsce, a takich nie brakuje.Ale nr 7I ostatnia sprawa &ndash; koszty. Za czasów kiedy aukcjÄ™
organizowaÅ‚ firma Poltur jedyny koszt, jaki ponosiÅ‚y paÅ„stwowe stadniny, byÅ‚o najpierw 10%, a
potem 12% od utargu. Przypomnijmy, Å¼e minister Jurgiel grzmiaÅ‚, Å¼e jest to okradanie skarbu
paÅ„stwa, a nad Markiem TrelÄ… ciÄ…gle wisi haniebne Å›ledztwo w sprawie rzekomej
niegospodarnoÅ›ci w janowskiej spóÅ‚ce (na szczÄ™Å›cie &bdquo;w sprawie&rdquo;, a nie
przeciwko). No to apelujÄ™ do Tomasza Chalimoniuka, aby do koÅ„ca wszystko byÅ‚o jasne i
przejrzyste &ndash; poprosimy o koszty organizacyjne. Wszystkie! PoczÄ…wszy od kontraktu dla
Simone Leo, przez koszty pracy prezesa PKWK i jego ludzi, którzy zostali oddelegowani do
kilkumiesiÄ™cznego zajmowaniem siÄ™ czymÅ› innym, niÅ¼ obowiÄ…zki wynikajÄ…ce z
zatrudnienia w PKWK, koszty przygotowania hali do aukcji, a trybun do pokazu, ochrony imprezy,
koszty hoteli i przelotów co poniektórych kupców, bo jak donoszÄ… janowskie wiewiórki,
organizatorzy pokryli koszty ich przyjazdu i pobytu, itp., itd.Panie Prezesie napiszÄ™ do Pana w tej
sprawie oficjalne pytania w trybie prawa prasowego, ale sÄ…dzÄ™, Å¼e bez tego przynaglania,
powinien Pan te informacje upubliczniÄ‡. A ja siÄ™ jestem gotów zaÅ‚oÅ¼yÄ‡, Å¼e suma tych
wszystkich kosztów przekroczy 12% utargu.Marek Szewczyk    
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